
 
 

 

Referat af ordinært skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 28. november 2023 kl. 18.00-

21.00 i mødelokale F, Herlufsholmvej 16 

Film i auditoriet lige under mødelokalet. 

 

Deltagere: 
Jakob Nordman Larsen, Mette Restrup, Jan Ellemose, Martin Bonke Seigan, Kim 
Rydahl, Cecilie Gudmansen, Michael Graff, Christina Odsgaard Olsen, Lise-Lotte 
Fallenius Rasmussen, Karina Witt 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Sakina (8.A) 
Digtervej: Merle (9.N) og Jakob (9.N) 
Karrebæk: Mohammed (6.K) og Nor (6.K) 

 

Fraværende med afbud: 

Merle (9.N), Martin Bonke Seigan, Karina Witt, Christina Olsen, Mohammed (6.K) og 

Nor (6.K) 

 

Gæster: 

 
 

Velkommen til nyvalgt medlem Jan Ellemose. 

Der serveres en sandwich og en vand/sodavand under mødet. 

Thomas Brosø kommer 17.50. Vi filmer præsentation af skolebestyrelsen: grupperinger elever, 

forældre, medarbejdere, lederne, samlet. Vi forestiller os at filme hver gruppe for sig – og så til 

sidst samlet 

 



 
 

Sag nr. 24 – orientering og drøftelse 
Nyt fra eleverne 
 

Der har været elevrådsmøde på HH.  

• Ønske om at eleverne kunne have mere 

indflydelse på undervisningen. Fx i idræt, 

hvor nogle er trætte af at danse. Eller i 

projektopgaven, hvor det er et ønske, at 

eleverne selv er med til at vælge 

overemne. 

• Ide: Feedbacksamtaler til lærerne, hvor 

eleverne fortæller lærerne, hvordan de kan 

undervise anderledes. 

• Dage, der styrker samarbejdet i klasserne. 

• Drøftelse af fagrækken: hvorfor har vi så 

mange dansktimer om ugen? 

• Mange bader ikke efter idræt. Fortsat 

ønske om at opsætte forhæng i 

omklædningen i idræt. Der er mange (især 

piger), der ikke bader. Måske handler det 

også om tryghed og sammenhold i 

klassen? 

• Døren til omklædningsrummene åbner på 

en måde, så man kan kigge ind. ”LUK 

DØREN!” Det er ikke rart. 

• Ønske om flere omklædningsrum - ligesom 

på Karrebækvej 

• Skoledagene er meget lange. 

Det drøftes, om ikke det vil være muligt, at 
ledelsen kan give noget mere forståelse til 
bestyrelsen om, hvordan rammerne for en 
timefordelingsplan og skemalægning spiller 
sammen.  
 
På HH taler vi videre om, hvordan vi kan skabe 
bedre badeforhold, hvor der ikke kan kigges ind i 
baderummene fra hallen.  
 
Eleverne på DV ønsker flere elevrådsmøder. Skulle 
vi datofastsætte elevrådsmøder, så de ligger op til 
skolebestyrelsesmøder? 

Sag nr. 25 – orientering fra skolens 
ledelse  

• Klasser og lokaler 

Der blev orienteret om forskelligt vedr. lokaler til 
sommerferien.  
Der blev orienteret omkring distriktsgrænser og 
grænser for antal elever i klasserne.  



 
 

• Personalesituationen  
 

(den resterende orientering under 
punkt  

Endvidere orienterede Kim regler for tavshedspligt, 
men også hvorfor denne pligt gælder.  

Sag nr. 26 – orientering og 
kommentarer 
Opsamling på tema-mødet 7/11 om 
mål- og værdihæftet 

• Opsamling af pointer 

• Aftaler i forhold til indhold 

• Aftaler i forhold til processen 
 

Grundlæggende meget stor tilfreds med temadag.  
Thomas gennemgik plusser og minus fra 
temadagen vedr. skolens profil.  
Samme gennemgang af nuværende værdier, men 
også temadagens bud på andre værdier, som 
skolebestyrelsen finder vigtige.  
Vi skal have fundet en formulering end ”Gensidige 
forventninger”. Det kunne være ordet ”ansvar”, 
der blev en erstatning i en eller anden form.  
Forældrerødderne indkaldes til et fyraftensmøde 
 
Den opdaterede tidsplan blev gennemgået 

Sag nr. 27 – drøftelse  
Elevrådene har ønsket at drøfte skærm- 
og mobilregler. Disse er en del af 
ordensreglerne, der igen er en del af 
mål- og værdihæftet. 
 

• Punktet skal ikke føre til 
beslutninger  

• Vi har brug for at sætte disse 
drøftelser i gang i god tid inden 
ordensreglerne skal besluttes 

Thomas opsummerede fra sidste møde.  
En elev foreslog, at det ville være en idé at afprøve 
brugen af mobiltelefoner i fx ét frikvarter på en 
lang dag.  
Obs på at der skal være klare regler for brugen den 
ene gang om ugen.  
Eleverne bør kunne komme med virkelig gode 
argumenter for at denne regel skal indføres.  
Forskellige argumenter fremføres om mobiler i 
frikvartererne. Der nævnes mange fordele, men 
også rigtig mange elementer, der bekymrer.  
Vi skal også have kigget på foranstaltninger ved 
overtrædelse af ordensregler.  
Der er enighed om, at eleverne skal have et rigtig 
godt fællesskab, men der er rigtig mange 
bekymringer. Børn har rigtig meget skærmtid om 
dagen. Alt for meget. Vi vil rigtig gerne have, at 
eleverne får frisk luft og bruger kroppen i 
pauserne. Det gør de ikke på samme måde, hvis de 
sidder med deres telefoner. Der er også 
bekymringer for digital mobning.  
Eleverne fremfører muligheden for at billeder fra 
telefonen kan bruges som minder fra folkeskolen.  
Kan telefonen også være en livsnerve for elever, 
der ikke har mange venner. 
Kan vi finde bedre alternativer til aktiviteter, så 
efterspørgslen på mobil bliver mindre interessant? 
Kan vi i højere grad få mobilen og den digitale 
dannelse ind i undervisningen, så eleverne bliver 



 
 

bedre til at bruge medierne? Mange lærere 
inddrager faktisk allerede elevernes mobiler i 
undervisningen på forskellig vis. Hvordan kan vi 
blive klogere på, hvad forskningen siger omkring 
brugen af børns brug af mobiltelefoner?  
Kunne vi få en foredragsholder ud og fortælle om 
emnet, hvor skolens forældre og bestyrelsen kan 
blive klogere på emnet.  
Kan skolens ledelse finde eksempler på skoler, hvor 
man har lempet lidt på reglerne? 
Skal vi starte med at undersøge, hvad 
sundhedsmyndighederne og forskerne siger ift. fx 
brugen af skærm i skoletiden.  
Punktet blev drøftet grundigt.  

Sag nr. 28 – orientering med 
efterfølgende spørgsmål og 
kommentarer 
Evaluering af klassedannelse på 
nuværende 7. årgang 

• Michael Ringsmose orienterer 

• Hele skolebestyrelsen har 
mulighed for spørgsmål og 
kommentarer 

 

Sagen blev udsat til næste møde, så eleverne kan 
være med.  

Opfølgning på sag nr. 16 – beslutning 
Skolerejser på 8. eller 9. årgang 

• Skolen har fået en henvendelse 
fra et klasseråd 

• skoleledelsen har undersøgt 
lovgivning og andre forhold 
omkring skolerejser 

• Punktet tages på et senere møde 
(28/11), og så tages der endelig 
oplyst stilling til henvendelsen 

 

Da der blev indført lejrskole på 7. årgang, sagde 
den gamle bestyrelse nej til skolerejser ud over 
denne.  
 
Lejrskole på 7. klasse er det med lærere, der står 
for alt det faglige og sociale. Eneste betaling er 75,- 
kr. i kostpenge pr. døgn. 
 
Skolerejse vil ikke være gratis. Der vil ikke være et 
sikret fagligt og socialt indhold fra en lærer.  
Skolen kan risikere at skulle betale for elever, der 
ikke har råd til at komme afsted. I 9. klasse ville der 
forsvinde rigtig megen undervisningstid.  
 
Kunne en skolerejse placeres i en forlænget 
weekend fx i forbindelse med en helligdag. Så går 
det ikke ud over undervisningen, men eleverne får 
en god oplevelse alligevel.  
 



 
 

Skolebestyrelsen mener ikke, at klasserne skal 
kunne fritages fra undervisning grundet ønske om 
skolerejser. Bestyrelsen anbefaler at gøre brug af 
weekender eller småferier til denne type af 
skolerejser.  

Sag nr. 29 
Orienteringssager fra  

a) formanden,  
b) andre 
c) ledelsen – orientering fra BUU  

 
Børne- og Uddannelsesudvalget -091023 
 
Børne- og Uddannelsesudvalget - 301023 
 
Børne- og Uddannelsesudvalget -131123 

 
 

• Formanden har ikke noget nyt. 

• Fra BUU nævnes SFO-strategi. Det er en ret 
væsentlig ting. Igennem mange år har SFO 
i NK været underprioriteret. På LNS har vi 
en meget velfungerende og ønsket SFO. 
Fra BUU´s side ønsker man at booste det 
generelle niveau for SFO i NK. 
 
10. klasse er sendt i udbud. Det har kørt 
fornuftigt, mens det har været placeret på 
ZBC.  
 
Budget 24 – der er arbejdes på 
udmøntning på vores område. Ikke direkte 
betydning for skolen. 
 
Alle skoler har en mobilpolitik. Det har 
været ret positivt, at det er blevet 
undersøgt.  

 

Sag nr. 30 
Sager til dagsorden til kommende 
møder 
 

• Orientering om hvordan SFO’en fungerer 
på nuværende tidspunkt (foreslås på 
mødet 9/1-24) 

• Den tidligere skolebestyrelse opfordrer 
den nye bestyrelse til at drøfte hvordan 
alle forældre inddrages i skolens liv i et 
selvstændigt princip – herunder også 
skolebestyrelsens deltagelse på 
forældremøder 

• Orientering om hvordan specialområdet på 
LNS fungerer på nuværende tidspunkt 

• Hygiejne og toiletforhold 

• Drøftelse af rammer for skemaskabelon 
inden ledelsen laver et færdigt udkast.  

• Evaluering af klassedannelse til 7. klasse 
 

 
  

https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.09-10-2023-kl.08.30&id=2c9ecd34-3d4f-423e-bf48-26070cef5e45
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.30-10-2023-kl.08.30&id=e49e784f-31d4-49cb-8997-ba96b68caef9
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.13-11-2023-kl.08.30&id=ac61f91a-1985-4d2f-afe3-e6cf43cc730e


 
 

 

Sag nr. 31 
Eventuelt 
 

 
Intet nyt 

Sag nr. 32 
Personsager 

Intet nyt 


